
NÃºmero 42: Diumenge, 23 de Octubre de 2011

PSM-IV-ExM proposa una política de fiscalitat progressiva que
no perjudiqui les economies familiars i gravi les grans empreses
 

El portaveu del grup municipal, Antoni Verger, ha registrat a l'Ajuntament de Palma les al·legacions a la proposta
d'ordenances fiscals del PP, apostant per modificar-les per exercir una major pressió fiscal sobre les grans empreses a les que,
per la seva capacitat econòmica, en aquests moments d'emergència social se'ls ha d’exigir que contribueixin especialment a
les arques públiques.

Amb aquest mateix sentit, la coalició rebutja la pujada d'impostos proposada per l'equip de govern del PP que pretén aplicar
una pujada indiscriminada del 6% de l'IBI i l'IAE, afectant a tots els contribuents. El grup municipal considera que aquesta
decisió és injusta perquè no fa distincions ni té en compte "les difícils circumstàncies per les que travessen moltes famílies i
petites empreses i autònoms a causa de la crisi econòmica".

Així mateix, el portaveu municipal en les seves consideracions argumenta la necessitat de mantenir des de l'administració
local els serveis públics (intervenció social, transport públic, etcètera) i per tant la necessitat de mantenir un cert nivell
d'ingressos. Per fer-ho, el grup municipal proposa aplicar una política de fiscalitat progressiva per tal d'establir un
gravamen diferenciat i progressiu per aquells immobles d'ús no residencial com les grans superfícies, grans oficines i
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establiments d'oci, turisme i hoteleria, aparcaments, usos sanitaris i escolars privats que tinguin un alt valor cadastral.
En total, Verger calcula que, aplicant un tipus de gravamen de l'1,1% a aquests immobles d'ús no residencial, tal i
com s'aplica a altres ciutat de l'estat, la recaptació pot augmentar entre 10 i 14 milions d'euros.

La coalició, a més, amb aquestes al·legacions proposa aplicar un recàrrec del 50% del valor dels immobles urbans d'ús
residencial que estiguin desocupats amb caràcter permanent. Una mesura que servirà per lluitar contra l'especulació
immobiliària i per avançar en l'ús social dels habitatges. I que traduïda en xifres podria augmentar els ingressos en 7 milions
aproximadament sobre un parc d'habitatges buits que se situa sobre els 23.000 arreu de Palma.

Pel que fa a la taxa per llicències urbanístiques, el portaveu municipal proposa establir una tarifa progressiva, congelant-la al
2,53% del pressupost de les obres per aquelles amb un pressupost de fins a 200.000 euros i incrementant-la de manera
important pels grans projectes urbanístics fins al 3,1%.

Amb aquest conjunt de mesures, PSM-IniciativaVerds-Entesa ofereix una alternativa a la proposta del PP de Cort de
pujar indiscriminada l'IBI, ja que amb propostes que graven sobre grans empreses de forma progressiva i
salvaguarden les malmeses economies dels ciutadans més humils, s'aconsegueix augmentar els ingressos municipals en
aproximadament 20 milions d'euros. Uns doblers que el grup municipal considera imprescindible poder derivar cap a
serveis públics i prestacions socials en aquests moments d'emergència social.
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PSM-IV-ExM DE Palma proposa aturar les obres del Palau de
Congressos
 

  

El grup municipal de PSM-IniciativaVerds-Entesa ha anunciat avui durant el plenari extraordinari de Cort que és partidari
d’aturar les obres del Palau de Congressos mentre la situació econòmica sigui tan crítica com ho és actualment, o almanco
mentre no apareguin inversors privats que assumeixin la finalització de les obres de construcció d’aquesta gran
infraestructura.

El portaveu municipal, Antoni Verger, ha assegurat que “és hora de prioritzar les necessitats, i posar per davant les dels
ciutadans per evitar seguir retallant serveis públics i prestacions socials”. En aquest sentit, Verger ha recordat que el mateix
dia que el Govern va ingressar 10 milions d’euros a Acciona pel Palau, els discapacitats que es manifestaven davant el
Parlament havien d’escoltar en paraules del president Bauzà que “no hi ha doblers”. Segons PSM-IV-ExM es tracta de
prioritats i el PP està demostrant per quins projectes hi ha finançament i per quins altres no poden pagar les subvencions per
als més desafavorits.

“És el moment d’assumir decisions valentes i aturar la construcció d’un projecte del qual la seva viabilitat econòmica està en
dubte, sobretot després de comprovar com els inversors privats han sortit corrent”. Verger ha insistit en la necessitat de deixar
de pagar els 70 milions d’euros que resten per la multinacional constructora del Palau i prioritzar les necessitats socials per
davant dels interessos privats.

 

“És preocupant l’obsessió del PP per tirar a terra tot el fet per l’anterior equip de govern”

 

A més, el portaveu de la coalició ha recordat que hi ha alternatives a la pujada de tarifes de l’EMT. Verger considera que el
PP de Cort ha de reclamar el deute que té el Govern de la comunitat amb l’empresa pública, xifrat en més d’un milió
d’euros, al mateix temps que ha d’assumir les propostes dels grups a l’oposició per tal d’evitar mesures tan impopulars i
abusives com les que anunciades.

“Vallejo proposa un augment exponencial i desproporcionat que perjudica greument a les economies familiars de gent
senzilla i humil de Palma per aconseguir estalviar 4 milions i mig d’euros mentre existeixen altres fórmules que permetin
equilibrar el deute de l’EMT sense haver de recórrer a les butxaques dels treballadors”.

D’altra banda, el grup municipal es mostra contrari a la descatalogació de l’edifici de GESA tal i com pretén el PP de Cort
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per tal d’esbucar-lo. PSM-IniciativaVerds-Entesa aposta per aprofitar aquest espai, evitant els costos inassolibles en aquests
moments d’esbucar-lo, per oferir a les entitats cíviques de Palma locals on dur a terme les seves activitats per tal d’enfortir la
xarxa associativa de Ciutat. Així mateix, l’edifici suposa una oportunitat per convertir l’espai en una incubadora d’empreses,
o per exemple localitzar-hi algunes oficines de l’ajuntament per tal d’estalviar en els lloguers municipals.

En aquest sentit, Verger ha manifestat que comença a ser espacialment preocupant l’obsessió manifesta del PP “per tirar a
terra, destruir i desfer tot allò que han completat o iniciat els anteriors governs progressistes com és el cas de GESA, el carril
bici,Corea o els eixos cívics”. En aquest sentit, Verger ha recordat que l’actual govern “no ha presentat ni una sola proposta
en positiu que contribueixin a reactivar l’economia de Ciutat i que no vagin encaminades a destruir i desfer”.
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PSM-IV-ExM proposa preservar i difondre la història dels xuetes
i el Call Jueu de Palma com a motor cultural i turístic per a
reactivar l’economia
 

La coalició de Palma ha presentat avui en roda de premsa una proposició que es debatrà en el proper plenari de l’Ajuntament
de Palma previst per al proper 27 d’octubre. El regidor Antoni Noguera ha explicat els detalls d’aquesta proposta que aposta
per impulsar i enfortir la indústria i el mercat cultural com a motor imprescindible per a reactivar l’economia de Palma.

El grup municipal té el convenciment que la ciutat s’ha de convertir en emprenedora amb iniciatives que puguin ser
alternatives viables i de futur per sortir amb garanties d’aquesta crisi econòmica actual. Així, Antoni Noguera ha confiat en la
responsabilitat de l’equip de govern per assumir les propostes constructives per millorar la ciutat en aquest sentit i contribuir
a la planificació cultural per tal de posar en valor el Call Jueu de Palma i el cas singular en el món dels descendents dels jueus
conversos a Mallorca.

 “Estam davant una oportunitat que no podem desaprofitar per tal d’oferir una proposta cultural i turística
alternativa que té molt bones perspectives per generar beneficis immediats i durant tot l’any”. Noguera proposa la
creació d’un Centre d’Interpretació del Call Jueu de Palma, de caire divulgatiu i museístic, que serveixi per donar a
conèixer, preservar i difondre la història del call i dels xuetes. “Palma té un deute de justícia històrica amb els xuetes” 

A més, el regidor ha posat com a exemple l’èxit del Museu del Call de Girona, que cada any rep més de 85.700
turistes, dels quals està xifrat que més de 25.000 es traslladen a la ciutat i al museu per conèixer el call i la seva
història i que per tant tenen una motivació molt concreta per la comunitat jueva. A més, cal posar en valor que
aquests visitants disposen d’un alt poder adquisitiu i no estan subjectes a l’estacionalitat que condiciona la temporada
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d’estiu. 

El grup municipal defensa aquesta proposta perquè a més suposarà fer una passa endavant molt important en la justícia i la
dignitat que els xuetes històricament mereixen a Palma, i a Mallorca.

Per tot això, a continuació us adjuntam la proposició que es debatrà demà en Comissió Informativa i la setmana vinent en
plenari així com les xifres de visitants del Museu d’Història dels jueus de Girona. A més, podeu consultar un article publicat
aquest any al prestigiós diari nord-americà The Ne York Times sobre la importància de la història dels jueus a Palma a través
del següent enllaç:

http://www.nytimes.com/2011/05/07/world/europe/07iht-spain07.html?_r=2&partner=rss&emc=rss&pagewanted=all

La  imatge de la roda de premsa de la presentació d'aquesta proposta s'ha  duit a terme avui migdia al carrer Sant Domènec i
que ha comptat amb la  presència del portaveu municipal Antoni Verger i la regidora Marisol  Fernández.
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Isern amenaça amb sancions disciplinàries als funcionaris que
compleixin la Llei i el Reglament municipal de Normalització
Lingüística
 

El grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa posa de manifest que l'equip de govern de Cort exerceix la seva autoritat sobre els funcionaris
de l'Ajuntament de Palma vulnerant el Reglament municipal i la pròpia Llei de normalització lingüística. Aquest fet suposa una violació dels
drets dels funcionaris que veuen com el PP de Mateu Isern pretén exercir l'autoritat jeràrquica, i fins i tot els amenaça amb sancions, obligant

a redactar documents en castellà quan segons la legislació vigent s'haurien de redactar en català. 

Aquesta és la situació que s'està produint al consistori palmesà arran de la Instrucció de batlia de l'ús de català. El passat mes de juliol, el
batle de Palma va emetre una instrucció relativa a l'ús de la llengua en l'exercici de les funcions dels treballadors públics i que va en contra
del Reglament de Normalització Lingüística del propi ajuntament. I així ho va denunciar el grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa

considerant la instrucció il·legal i antireglamentària. 

El portaveu de la coalició a Palma, Antoni Verger, reconeix que ara no s'està discutint el dret legal que tenen els ciutadans a demanar que
se'ls hi contesti i s'emetin documents en castellà si al·leguen problemes de comprensió. "Però és que d'acord amb el que estableix la
Instrucció d'Isern cap els funcionaris, basta que un ciutadà presenti una sol·licitud que consti de quatre paraules en castellà, perquè tots els
documents administratius, informes, tramitacions, etcètera, de l'expedient s'hagin de fer obligatòriament i íntegrament en castellà, malgrat el
ciutadà no ho hagi demanat. Això representa una vulneració greu de tota la normativa lingüística de la CAIB, que es va aprovar per unanimitat

de tots els grups polítics, i arracona la llengua pròpia de les Illes a l'administració municipal". 

El grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa denuncia, per tant, com un cop més l'equip de Mateu Isern posa en pràctica polítiques
antimallorquines i anuncia no descansarà fins que es reconegui que s'està vulnerant la normativa vigent i els drets lingüístics dels funcionaris i
dels ciutadans en general que acudeixin a l'administració municipal i vegin com els funcionaris, sota pressió d'amenaça de sanció, han

d'incomplir el Reglament i la Llei per actuar d'acord una instrucció del batle. 

De fet el grup municipal recorrerà administrativa, i si és necessari judicialment, qualsevol acte d’aplicació d'aquesta Instrucció del que tengui
coneixement i en què s'hagin vulnerat els drets dels funcionaris o dels ciutadans. També denunciarà i recorrerà qualsevol sanció que se derivi
contra un funcionari per incomplir una Instrucció que és clarament il·legal. "Donarem suport i defensarem jurídicament tots els funcionaris que

es puguin veure sancionats pel simple fet de complir la llei", assegura Verger.

Durant tot aquest procés de reclamació per part del grup PSM-IV-ExM, l'equip de govern ha mostrat una prepotència innecessària per tal de
defensar una instrucció que va en contra de totes les regulacions establertes. En aquest sentit, la darrera resposta del batle Mateu Isern ha
estat considerar que el grup a l'oposició no és en cap cas part interessada en la instrucció, una consideració més que discutible tenint en
compte l'article 31 de la Llei 30/92 del Procediment Administratiu Comú i del Règim Jurídic de les Administracions Públiques que considera

parts interessades a aquelles "que tinguin interessos legítims, individuals o col·lectius que puguin resultar afectats per la resolució".
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A més, el grup denuncia que aquesta instrucció no ha estat publicada al BOIB i per tant es pot considerar que no ha exercit l'obligació de

fer-la pública de manera oficial.
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PSM-IV-ExM rebutja la pujada del 3% en els rebuts d’EMAYA
mentre no hi hagi un pla d’eficiència de l’empresa municipal
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma s’oposa a l’augment d’un 3% els impostos de l’empresa municipal
EMAYA perquè suposa que les famílies d’aquesta ciutat siguin les principals afectades per les decisions de l’equip de
govern de Mateu ISern. El PP de Palma està demostrant que sap dur a terme una gestió pública a base de perjudicar i enfonsar
encara més les malmeses economies familiars.

En aquest sentit, el grup municipal demanarà al gerent d’EMAYA, Andreu Garau, que expliqui davant la reunió de demà del
Consell d’Administració quines motivacions justifiquen aquesta pujada de les taxes de l’aigua potable i la recollida dels
fems. La regidora del PSM-IV-ExM, Marisol Fernández, membre del consell considera imprescindible que Garau expliqui en
aquesta reunió però sobretot que justifiqui davant els palmesans per què el PP no presenta cap mesura d’estalvi que eviti
agreujar la situació de les economies familiars.

Fernández assegura que la suma de totes les decisions del PP de Cort suposen marginar els palmesans fins a la ruïna
econòmica ja que en pocs mesos estan veient com, en comptes de rebre propostes de reactivació econòmica, han de
pagar més cars els serveis bàsics i públics. 

El grup municipal considera que existeixen alternatives per rebaixar els costos dels serveis i no repercutir en els ciutadans la
deficient gestió d’aquesta empresa municipal. No es pot continuar gravant les economies dels treballadors i les famílies amb
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dificultats. Per tant, abans que plantejar la pujada de taxes és convenient realitzar un pla de sanejament intern de
l’empresa pública per tal de dissenyar una estratègia per reduir costos de gestió, optimitzar els recursos humans,
tècnics i materials i abaratint els costos de funcionament regular. 

Aquest pla d’optimització, és un eina fonamental i estratègica per donar explicacions als ciutadans sobre l’estat de la situació
econòmica de l’empresa i quin són els increments raonables per garantir el bon funcionament del servei, i sempre tenint en
compte quines son les economies més febles. En comptes d’agafar dreceres i camins fàcils fent recaure sobre els més dèbils
el pes de la seva incapacitat de gestió, conclou Fernández. 
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Els grups municipals PSM-IV-ExM i PSOE reclamen la
reprovació del regidor de Mobilitat
 

Després de poc més de 100 dies al capdavant del govern municipal, el Grup Municipal PSM-IC-Entesa per Mallorca i el
Grup Municipal Socialista han sol·licitat al ple de l’Ajuntament la reprovació del regidor de Mobilitat, Gabriel Vallejo, al
que consideren responsable directe de l’increment de més d’un 20% de les tarifes per a 2012 del servei públic de transport de
Palma, a més a més del retrocés en matèria de mobilitat a la ciutat de Palma.

Els dos grups de l’oposició a l’Ajuntament de Palma consideren molt greu la decisió d’incrementar les tarifes dels autobusos
per a 2012, amb increments que van fins a un 23% en el  bitllet ordinari amb la targeta ciutadana. Una decisió que suposa una
atac directe al transport públic en Palma i que, en matèria de mobilitat, s’afegeix a les diferents actuacions adoptades per
l’àrea que dirigeix Vallejo, amb les quals ha quedat  de manifest que Palma camina cap enrere, desfent avanços implantats en
l’anterior legislatura, que havien aconseguit situar Palma en la senda de la mobilitat sostenible que s’imposa a tota Europa. 

Vallejo es també el responsable de la destrucció del carril bici d’Anvingudes, l’ocultació de l’enquesta favorable a la
peatonalització de Blanquerna i les mentides públiques als treballadors de l’EMT, als que va dir que no havia cobrar quan
sabia que si que ho havia fet.

Cada una d’aquestes mesures pot ser por si sola objecte de reprovació. La decisió de permetre la circulació i l’aparcament de
cotxes, camions i motos a l’eix cívic del carrer Blanquerna, interferint la tranquil·litat i la seguretat de vianants, nins,
persones majors i famílies en general, va ser pressa en contra del sentit i la opinió majoritàries de veïnats, que gaudien d’un
nou espai de relació social i convivència recentment conquerit, i fins i tot en contra de l’opinió dels comerciants (gran
coartada argumentaria del PP), que a una enquesta realitzada pel mateix Ajuntament dies abans de prendre’s la fatídica
decisió, se manifestaven majoritàriament a favor de la total peatonalització del carrer.

La destrucció del carril bici d’Avingudes es va fer sense cap informe tècnic que l’avales, prescindint completament per tant
dels principis bàsics d’un mínim  rigor i objectivitat en la fonamentació de les decisions de l’administració pública. Ans al
contrari, se gastaren 200.000 Euros públics en temps d’emergència social i econòmica, sense ni tan sols consultar-ho amb
cap associació o entitat que representes els interessos dels ciclistes de Palma, i amb informes i estudis tècnics en contra, tot i
què curiosament el regidor de mobilitat els citava als seus escrits de justificació de la destrucció del carril bici fent entendre
que avalaven l’actuació de l’Ajuntament.

Per una altra banda, les constants manifestacions del regidor de mobilitat i el mateix batlle, afirmant la necessitat
d’augmentar les tarifes de l’EMT i reduir les freqüències de circulació de les diferents línees, han alarmat una població ja
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molt afectada per la greu crisi econòmica i social, i que necessita més que mai d’uns serveis de transport públic potents, que
siguin una alternativa al transport privat a preus econòmics. Per acabar-ho d’adobar, l’anunci del retard en el cobrament de
les nòmines per part del personal de l’EMT, ha abundat en una sensació de detriment i abandonament del servei de transport
col•lectiu, més necessari que mai especialment en temps de crisi energètica.

 

page 12 / 24



NÃºmero 42: Diumenge, 23 de Octubre de 2011

PSM-IV-ExM de Palma considera que la pujada de tarifes de
l’EMT és injusta i abusiva
 

El portaveu del grup municipal, Antoni Verger, considera del tot injust i abusiu que els ciutadans i treballadors de Palma
siguin els únics afectats per la situació de les arques públiques i vegin encarides considerablement les tarifes dels autobusos
municipals de l’EMT.

PSM-IniciativaVerds-Entesa considera que en temps de crisi econòmica els serveis públics són especialment importants. “És
fonamental que els preus dels serveis públics mantinguin nivells assequibles per als ciutadans en moments en què els seus
ingressos davallen per mor de l’atur i la crisi econòmica”. Antoni Verger considera que l’equip de Mateu Isern ha demostrat
que, amb la pujada de les tarifes i la reducció de freqüències dels autobusos de l’EMT, “l’única solució que presenta per
disminuir dèficit és retallar prestacions i serveis socials, tot el contrari de les seves promeses electorals”.

El grup municipal assegura que el PP, amb aquestes decisions, evidencia que els ciutadans i les seves necessitats no són
una prioritat per a l’equip de govern de Cort. Verger considera que la responsabilitat d’un bon gestor públic és garantir
els serveis bàsics, i el transport públic ho és, sobretot en temps de dificultat econòmica.

La  Regidoria de Mobilitat demostra un cop més la manca de sensibilitat per un model de mobilitat urbà basat en el transport
col·lectiu i la mobilitat sostenible.
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PSM-IV-ExM instarà al PP en el ple de Cort a no retallar en
educació i conciliació familiar i laboral a les famílies de Palma
 

El grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa considera imprescindible la funció educativa i de conciliació laboral i
familiar, voluntària i innegablement pedagògica, que exerceixen les Associacions de Mares i Pares, AMIPAS de Palma i els
centres escolars. Es tracta d’activitats i projectes educatius dirigides als infants i les famílies, gratuïts o a un preu assequible, i
que contribueixen de forma notable al procés educatiu dels nins i a la conciliació familiar i laboral de les famílies de Palma. 

El regidor ecosocialista Antoni Noguera defensa la urgència de treure les subvencions que les AMIPAS reben de
l’Ajuntament de Palma per poder seguir oferint aquesta necessària oferta educativa no formal i econòmica pels pares. El
regidor recorda que "el curs escolar ha començat, ja duim dos mesos de retard en aquesta convocatòria i s'està
dificultant de forma extrema el funcionament de les AMIPAS. Aquest fet repercuteix molt negativament en
l'economia familiar i la conciliació dels ciutadans de Palma".

 

A més Noguera, considera el programa educatiu Èxit  "és indispensable per ajudar a pal·liar el fracàs escolar. Èxit arriba a les
46 escoles públiques de Ciutat, i a través del programa de reforç educatiu arriba a més de 900 alumnes del tercer cicle de
primària. A més  també dóna suport a les AMIPAS de Palma. Durant els darrers cursos escolars, fins a 5.000 alumnes i 1.700
pares i mares s’han beneficiat cada curs del programa de tècniques d’estudi que es desenvolupa a tots els centres públics,
privats i concertats, de Ciutat que ho sol·liciten. Seria molt irresponsable no mantenir aquest programa el 2012".

“El cost social de suprimir les subvencions a les AMIPAS i el Programa Èxit serà irreversible i demolidor per a la
comunitat educativa de Palma, i confiam que el PP serà prou responsable per evitar agreujar la situació de crisi que
pateixen les famílies de Palma”, conclou el regidor.

 

A continuació us adjuntam el text complet de la proposició del grup municipal que es debatrà en el proper plenari de Cort.
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PSM-IV-ExM i PSOE de Palma reclamen assegurar l'ús públic
de Gesa i posar en marxa un pla d'usos amb els sectors
productius
 

Els grups municipal PSM-Iniciativa Verds-Entesa i PSIB-PSOE han presentat una proposició conjunta al ple de
l’Ajuntament de Palma del pròxim 27 d’octubre al qual reclamen el manteniment de la modificació del PGOU de Palma,
basada en la titularitat publica de les zones verdes, els seus equipaments i l’edifici de GESA. L’oposició pretén assegurar
l’ús públic destinat a serveis municipals i altres administracions per tal que suposi un estalvi per a l’Ajuntament, així com
garantir la participació de les entitats cíviques de Palma en part de la gestió dels espais de l’edifici per tal de fer efectiva la
participació ciutadana i enfortir el teixit associatiu de Palma.

La proposta inclou també posar en marxa un pla d'usos viable econòmicament que contempli la dinamització dels sectors
productius de la ciutat. En aquest sentit l'anterior equip de govern va presentar un pla d'usos en què es contemplava un edifici
amb usos polivalents que donava entrada tant a la iniciativa pública com privada a la recerca de l'autosuficiència. Aquesta
polivalència encaixa perfectament en el recent aprovat Decret Llei d'Emprenedors del Govern i permetria dirigir cap a les
ACTIC productives de sectors propis de la nostra illa com és sens dubte el turisme.

L’edifici situat a l'avinguda de Joan Maragall conegut com GESA, obra de l'arquitecte mallorquí Joan Ferragut, com és sabut,
té una protecció del CIM a causa del seu caràcter singular com a mostra de l'arquitectura racionalista de Palma, a més està
situat en un lloc estratègic de la ciutat i constitueix per si mateix un referent tant visual com territorial per a tota la ciutat i per
als barris que l'envolten, Foners, Ses Veles i Polígon de Llevant.

Ús social i gestió participativa

D'altra banda, segons PSM-Iniciativa Verds-Entesa i PSIB-PSOE, les demandes d'espais d'ús social per a entitats ciutadanes
de caràcter social i cultural, així com per a serveis a la ciutadania, (que van des d'una comissaria de la policia local a una
biblioteca) o la necessitat d'espais per a formació en l'àmbit laboral i al costat del fet que molts dels serveis de l'Ajuntament
s'estan portant a terme en locals i edificis llogats que suposen una càrrega per a les arques públiques, posen de manifest
l'oportunitat que ofereix aquest edifici per donar resposta a aquestes necessitats reals.
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A més, l’edifici de GESA permet introduir un nou model de gestió pública i participativa. És a dir, que estam davant
l’oportunitat d’oferir aquest espai a les entitats cíviques de Palma perquè, conjuntament amb l’Ajuntament, cogestionin
activitats i projectes dirigits a tots els palmesans.

Existeix una necessitat d’espais participatius per a les associacions de Ciutat que poden oferir als ciutadans de Palma un lloc
propi i públic per promoure la cultura, la integració ciutadana a través de la gestió compartida però també un entorn
d’expressió personal i social creativa i de formació.

És un fet que la capacitat de l'edifici i la seva adaptabilitat funcional (un dels seus principals valors arquitectònics) és tan alta
que permet sense problemes donar resposta a les esmentades demandes i encara donar cabuda a activitats econòmiques
compatibles i complementàries amb els usos socials i administratius ja citats amb el que contribuiria a la sostenibilitat
econòmica de l’edifici.
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PSM-IV-ExM exigeix a Gijón que detalli quins doblers aportarà
Madrid per a reconvertir la Platja de Palma
 

El portaveu del grup municipal, Antoni Verger, ha registrat avui una bateria de preguntes per traslladar al tinent de batle de
Turisme i gerent del consorci de la Platja de Palma, Álvaro Gijón, els dubtes sorgits després dels anuncis relatius al projecte
de reconversió integral de la zona. El grup municipal considera imprescindible que la ciutadania conegui quina part de
l’aportació pública anunciada, 101’5 milions, preveu assumir l’Ajuntament de Palma, i quina part serà assumida pel govern
de l’Estat fins el 2015.

Això, perquè els ciutadans tinguin la garantia i la fermesa que el consorci de la Platja de Palma sap d’on arribaran els doblers
públics. Verger veu amb preocupació que després de deu anys d’anar al darrere d’aquest gran projecte de reconversió ara
l’Estat no es faci càrrec de les inversions promeses per a la zona i hagi de ser l’Ajuntament de Palma hi les assumeixi.

A més, el portaveu de la coalició de Palma preguntarà durant la comissió informativa de Comptes, Economia i Recursos
Humans, prevista per dijous vinent, quines garanties té el senyor Gijón per tal d’afirmar que la inversió privada durà fins a
300 milions d’euros a la  Platja de Palma.

En aquest sentit, el grup municipal desconfia dels anuncis del PP de previsió d’ingressos basats en l’esperança i la confiança
dipositada en els inversors privats. Una actitud poc responsable ja que en temps de ciris econòmica, els ciutadans necessiten
certeses i poder confiar en els gestors públics, i no deixar en mans dels inversors privats el futur de la cituat, i en aquest cas
d’una part molt important de Palma.

PSM-IniciativaVerds-Entesa desconfia dels anuncis del PP i dubta que les promeses del senyor Gijón quedin en res. “Els
veïns de la Platja de Palma no necessiten que els hi venguin fum, sinó respostes i solucions reals. Sobretot després de deu
anys parlant d’un projecte cabdal per al futur d’una de les zones més turístiques de Palma.

A continuació us adjuntam les preguntes orals que ha registrat avui el grup municipal.
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PSM-IV-ExM acusa el regidor Sansó de mentir a l’oposició al
negar que la fusió de l’SMAP i l’EMOP no suposaria “cap
acomiadament”
 

La regidora Marisol Fernández, com a membre del Consell d’Administració, presentarà una queixa formal al regidor
Sebastià Sansó, responsable de l’EMOP i SMAP, després d’amagar la veritat a l’afirmar, com a resposta d’una
pregunta de la regidora de l’oposició sobre com podria afectar aquest procés als treballadors, que la fusió de les dues
empreses públiques no produiria cap acomiadament. Ara, vuit dies després d’aquesta reunió es va publicar en
premsa l’acomiadament de 5 persones.

 

El grup municipal soberanista i ecosocialista lamenta la manca de respecte del regidor vers els representants de l’oposició.
Així mateix, aquest fet posa de manifest la manca de transparència amb que s’està duent a terme aquest procés de fusió.
Sense oblidar que es tracta d’un procés que pot afectar a una trentena de persones que formen la plantilla de les dues
empreses públiques i suposarà un cost de 12 milions d’euros.  

Cal remarcar que en el projecte de fusió l’única explicació sobre l’afectació sobre els treballadors és tan ambigua com
aquesta: “es preveu que la fusió en si mateixa no tindrà impacte negatiu sobre l’ocupació, llevat de les regularitzacions
pertinents que es puguin fer si varia significativament el volum de treball d’alguna àrea de l’empresa”. Marisol Fernández
considera que aquesta redacció és insuficient i poc concreta.

En aquest sentit, la representant en els consells d’administració Marisol Fernández, no va signar el document que permetia
l’inici de la fusió per tal de mostrar la seva disconformitat davant la manca d’un informe jurídic i econòmic que avalés
objectivament la fusió així com un pla d’aplicació que contemplés totes les conseqüències laborals i econòmiques del procés.

Ara bé, s’ha fet públic l’acomiadament de cinc persones, dos de la Societat Municipal d’Aparcaments de Palma (SMAP) i
tres de l’Empresa Municipal d’Obres i Projectes Urbans de Palma (EMOP).

A més, PSM-IniciativaVerds-Entesa reclama al regidor Sebastià Sansó que tingui en compte l’informe de l’Interventor de
l’Ajuntament de Palma, amb data del 27 de setembre, en el qual es posa de manifest “la necessitat de que es presenti un pla
de viabilitat econòmica per part de l’SMAP en el que s’especifiquin les condicions, els termes, el finançament i les
garanties de la possible operació creditícia per a l’adquisició de les accions de l’EMOP”.

 

Marisol Fernández rebutja frontalment que el regidor ignori aquest informe i de pas menystingui als grups de l’oposició
mentint i donant informacions que no són rigoroses. El grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa referma cada dia la seva
voluntat d’exercir una oposició constructiva i una funció de vigilància de l’actuació de l’equip de govern per tal de garantir
la transparència i la participació ciutadana a les institucions públiques.
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PSM-IV-ExM reclama a Isern que l’esforç en les retallades no
recaigui exclusivament en els treballadors públics
 

  

El grup municipal veu amb preocupació com el PP de Cort planteja un pla d’austeritat als sindicats que afecta directament els
funcionaris i treballadors públics en una situació crítica com l’actual. Hem de recordar que els treballadors públic no són els
que han provocat aquesta crisis i tampoc han de ser els únics en pagar-la. Els sobiranistes i ecosocialistes comprenen la
necessitat de realitzar esforços davant la urgència d’ajustar al màxim la despesa pública, tot i que considera injust que tan
sols es proposi austeritat per als treballadors del sector públic que sempre han estat disposats a assumir certs sacrificis per
l’interès general.

És per això, que PSM-IniciativaVerds-Entesa exigeix a l’equip de govern de Cort que sigui prudent i just amb els
treballadors públics per tal d’arribar a un acord amb els sindicats durant l’actual negociació sobre les retallades en
les seves condicions salarials i laboral. Cal recordar que aquests condicions són fruit de les negociacions col·lectives
aconseguides al llarg de molts d’anys. 

El grup municipal, a més, vol destacar la importància de la feina dels funcionaris de l’administració municipal com són els
policies locals, els treballadors socials, els educadors de carrer i els bombers, que realitzen una feina imprescindible sobretot
en moment d’emergència social com l’actual.

En aquest sentit, el grup municipal denuncia l’estafa electoral del PP que només planteja retalls i està demostrant ser
incapaç de presentar propostes que contribueixin a reactivar l’economia i així poder augmentar els ingressos. És més,
les úniques propostes en positiu que s’han debatut a Cort han provingut d’aquest grup municipal i en el darrer plenari del
passat dia 29 de setembre hi va haver un clar exemple. El PP es va veure obligat a aprovar la proposició de PSM-IV-ExM
relativa als rodatges cinematogràfics a Ciutat per tal de fomentar l’activitat de sectors alternatius amb un gran potencial de
creixement i capaços d’oferir noves oportunitats laborals.

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa reafirma el seu compromís per seguir treballant per tal de presentar propostes en
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positiu que permetin contribuir a la reactivació econòmica a Ciutat, com és per exemple apostar per la cultura com a motor de
creació de llocs de feina. Això després que l’equip de Mateu Isern hagi demostrar ser incapaç de presentar ni una sola mesura
per crear noves oportunitats laborals i econòmiques.

Davant aquesta evidència, PSM-IV-ExM considera que al PP no li queda més remei que escoltar i parlar amb els
grups a l’oposició per tal de treballar per l’interès general i projectar solucions efectives perquè Palma surti
reforçada d’aquesta situació de crisi econòmica i social. 
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El ple de Cort aprova la proposició “Palma, plató de cinema”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa de Palma valora molt positivament  la votació favorable que s'ha dut a terme en el
ple de Cort d'aquest  dijous i en relació a la proposició que el grup municipal ha presentat  per convertir Palma en plató de
cinema.  

El regidor Antoni  Noguera ha reconegut en declaracions als mitjans aquest didjous que el  PP es veu obligat a votar a favor
de les propostes de l’oposició ja que  “després de 100 dies de govern, comprovem que les promeses del PP de no  fer retalls
socials i crear ocupació són una estafa electoral”. El grup  municipal denuncia així que l’equip de govern de Mateu Isern és
incapaç  de presentar propostes en positiu després de tres mesos al capdavant de  Cort.  

És per això que PSM-IV-ExM, des de l’oposició, es  postula com l’única font que aporta propostes a favor de la reactivació 
de l’economia de Ciutat. Durant aquest ple s’ha evidenciat un cop més  això, i és que la coalició ha aconseguit el suport de
totes les forces  polítiques presents al consistori per aprovar una proposició que crearà  llocs de feina.

“Creiem en la cultura com a motor bàsic per a  sortir de la crisi econòmica i aquesta proposició contribuirà a la  promoció
turística de Palma però sobretot a la reactivació econòmica ja  que permetrà generar beneficis directes per al consistori a
través de la  inversió en produccions cinematogràfiques”.   

El regidor  Noguera ha explicat que l’estudi de la creació d’un fons econòmic  destinat als rodatges de pel3lícules, sèries o
documentals permetrà  oferir incentius a les productores que ofereixin projectes de qualitat,  que contribueixin a la
desestacionalització i la repercussió econòmica  sobre les empreses audiovisuals de Ciutat.  

A continuació us  adjuntam la proposició de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa i la  proposició transaccional que
permetrà l’aprovació
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Els regidors de Palma posen en marxa el blog "Cort Obert"
 

Els tres regidors del grup municipal PSM-IniciativaVerds-Entesa han posat en marxa un blog on es comprometen a
actualitzar tota la informació relativa a l'actualitat de l'Ajuntament de Palma.

Cort Obert vol ser l'eina que permeti a tots els ciutadans de Palma ser partícips de la vida interna del consistori. Per això,
constantment els regidors publicaran les propostes que presenten als plenaris, però també les actes de les Juntes de Govern
que se celebren setmanalment.

En fi, totes les qüestions relatives a l'activitat de l'Ajuntament, els regidors la compartiran publicament perquè tots aquells qui
vulguin també opinar, proposar i consultar qualsevol qüestió puguin fer-ho a través d'aquest blog.

L'adreça del blog és: http://cortobert.cat/
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